

Referat skolebestyrelsesmøde mandag d. 23.8.2021
kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup

Afbud: Jeanett Hye og Anna Marie Christensen
Referent: Dorthe Rohwer

Elevråd deltager ikke i mødet:

0.	<p>Godkendelse af dagsorden</p> <p>Godkendelse af referat 5 min</p>	<p>Præsentation af ny medarbejderrepræsentant: Lars Kristensen. Sidder i stedet for Bente.</p> <p>Ekstra punkter på dette møde: Der er kommet budgetmateriale for budget 2022, hvortil der er høringsfrist d. 3/9. Kost og madpolitik skal revideres/godkendes på ny.</p> <p>Referat fra juni er godkendt og blev underskrevet.</p>
1	<p>Fra Elevrådet v. elevrådsmedlemmer 15 min</p>	<p>Ingen repræsentation fra elevrådet d.d. Der er et fortløbende samarbejde med Danske Skoleelever.</p> <p>Elevønske til SB om at mulighederne for at forlade skolen drøftes.</p> <p><i>Kommentarer:</i> <i>Temat sættes på som punkt til et senere SB. møde. Indtil videre forsættes i corona-mode, så ingen elever kan forlade skolen i skoletiden.</i></p> <p><i>Medarbejderne giver blandt andet udtryk for</i> <i>De smutter alligevel – de bestiller via elever fra 10. kl. skolen – det er fint at de store elever oplever særlige præmisser. Væsentlige færre problemer i hverdagen.</i></p> <p><i>Skoleledersynspunkt:</i> <i>Indtagelse af mængden af sukker går ud over indlæringen.</i> <i>Næste år har udskolingsårgangene ikke været vant til at komme ud.</i> <i>Punktet sættes sammen med revidering af handleplan for mad og måltider.</i></p> <p><i>Der skal laves en formel evaluering på det.</i> <i>Elev-, medarbejder- og forældresynspunkter inddrages.</i> <i>Elever, lærere og forældre bør spørges/høres. Spørgeskema sættes op og udsendes.</i></p> <p>Ønske om at skoleboden igen kan blive en mulighed kører på afd. Søndre: <i>Hertil har Søren fortalt elevrådet, at det ikke kommer op at stå, men at forsøget med køb af mad udefra fra firmaet Skolemad til</i></p>

		<p><i>børn/skolemad.dk</i> fortsættes. Det håber vi, elevrådet bakker op om. SB bakker op om den udmelding. Det skal dog meldes ud til forældrene, så de ved klar besked om de nye muligheder. Det kunne være fint, hvis vi kunne have et dialogmøde med firmaet, så det kunne være muligt at give indspark og inspiration til indhold og hjemmeside. Evt. Vestre vil være med til et sådant møde. Konceptet som nuværende er ikke så inspirerende for de yngste børn. Søren kontakter Vestre og hører til deres erfaringer.</p> <p>Der er nedsat grupper omkring frikvartersaktiviteter.</p> <p>Stenderup: elevråd er valgt og er blevet konstitueret. Børne og kulturudvalget har inviteret til dialogmøde om fritidsaktiviteter. Hertil er der lidt forberedelse. Der skal sendes 2-3 elever af sted. Mødet er d. 1/9.</p>
2	<p>Fra forældremøder i afdelingerne v. SB-medlemmer 20 min</p>	<p>Der har været afholdt 3 forældremøder, 1 på afd. SØ og 2 på afd. ST.</p> <p>Der er ikke kommet noget tilbage til SB fra forældremøderne. Der er gjort reklame for, at der i år er valg til skolebestyrelsen.</p> <p>Jannie tog udgangspunkt i det fælles skriv, som Dorthe M. havde udarbejdet.</p> <p>Der er styr på SB-deltagelsen i de kommende forældremøder.</p> <p>Punktet sættes på det næste SB-møde i forhold til opsamling af inputs.</p>
3	<p>Skoleårets opstart v. skoleleder 5 min</p>	<p>Der har været stor vanskelighed ved at få skemabrikkerne på aula i år. Dette bokser mange andre skoler faktisk også med i år.</p> <p>Det vil være rart, at initialer oversættes på de skemaer, der sendes ud til forældrene fra lærerne side.</p> <p>Systemet SKAL bare virke, så det går vi efter ift. næste skoleårs planlægning.</p> <p>Der blev ansat en del omkring sommer. På Stenderup indkom der en opsigelse op mod sommerferien, som hurtigt blev besat af en allerede ansat lærer – Charlotte.</p> <p>Der er ligeledes ansat en ny i stedet for Marianne Sørensen. Dette med et overlap. Camilla Lindén er ansat i stedet for Vivi Bojsen. På afd. Søndre er to medarbejdere stoppet. Heraf besættes der kun 1 igen. Dette stillingsopslag er i genopslag.</p> <p>En medarbejder har valgt at gå på pension. Her ansættes der i denne uge en ny til G-klassen (Nina deltager i samtaler).</p>

		<p>Det mærkes tydeligt, at der er lærermangel lige pt., eftersom der opleves få ansøgere helt generelt.</p> <p>Sommeren er gået uproblematisk i SFO og U-SFO. Der er begge steder kommet færre børn end tilmeldt.</p> <p>På almindelen har vi haft Camilla Winther til at lave et oplæg ved skolestarten omkring børn i specialpædagogiske vanskeligheder.</p> <p>Der er pt. Ikke store corona udfordringer, men der er stor opmærksomhed på at opretholde en god hygiejne. På afd. Søndre fortsætter de gode erfaringer med at rotere på legepladsen. Forældrene på afd. Søndre fortsætter det også, at der er morgensang uden forældredeltagelse. Der er ikke længere ekstra rengøring.</p>
4	<p>Årshjul v. skoleleder 5 min</p>	<p>Der er indsat revidering af principper – står med kursiv i årsplanen. Dette ud fra princippernes alder.</p> <p>Der er lagt noget ind ift. valg til SB.</p> <p>Det er fint, at principperne ligger i et rul. Det er vigtigt, at der også kan være plads til at være nysgerrig på nogle andre ting, fx skæld ud, som denne gang var temaet i bladet Skolebørn, som udgives af Skole og forældre.</p> <p>NB - Det viser sig, at ikke alle SB-medlemmer modtager bladet. Det undersøges nærmere. (SORA)</p> <p>Det er også væsentligt, at der forud for møderne ligger en god forberedelse, når principperne skal revideres.</p> <p>Årshjulet er godkendt og lægges i TEAMS.</p>
5	<p>Ringetid og hvornår børnene må komme på skolen v. skoleleder og næstformand 5 min</p>	<p>Punktet udsættes til næste møde.</p>
6	<p>Trafik</p> <ul style="list-style-type: none"> • Overgang ved kryds i Stenderup • Rundkørsel bag Magion i Grindsted <p>Status og drøftelse v. skoleleder og viceskoleleder 10 min</p>	<p>Maggi, Dorthe M og Søren har haft møde om de trafikale problemstillinger og der før mødet udsendt oplæg til henvendelse til forvaltningen, Trafik, Park & Natur.</p> <p>Oplægget justeret og godkendt – fremsendes asap.</p> <p><u>Vedr. trafikale problemstillinger omkring afd. Søndre:</u> Kommentarer til sag nr. 1: hele vinteren står bommene åbne, så cyklisterne kan køre ud og over med fuld hammer (set for 2-3 år siden) – og måske også uden lys.</p>

		<p>Det er vigtigt, at der sættes spot på, at børn lærer at færdes sikkert og ordentligt i trafikken. Både hos forældre og skole.</p> <p>Afd. leder og skoleleder står i en periode ved overgange og følger, hvordan det foregår lige pt. Vigtigt, at det, der ses, kommer ud til forældrene. 😊</p> <p>Stenderup trafik: Der har tidligere været lokale borgere, der har Tidligere har det været en opgave, der har ligget hos lærerne ift. tilsynspligten. Lige nu ligger opgaven hos pædagogerne. Der tælles op dagligt. DRO medbringer data til næste møde, hvor punktet tages op igen.</p> <p><i>NB - Det er politiet, der afgør, om der kan være en skolepatrulje. Der er masser af krav til en skolepatrulje, f.eks. uddannelse, hvor mange børn krydser over, hvor langt ligger overgangen fra skolen osv. Der er formodentligt for få der krydser fodgængerovergangen til at politiet vil tillade en skolepatrulje.</i></p>
7	<p>Økonomi - budgetopfølgning Orientering v. skoleleder</p>	<p>Skolens Budget:</p> <p>Skoleleder forventer fortsat et neutralt resultat ved regnskabets afslutning. Elevtallet opgøres 5/9, så her ved vi nærmere, om hvor vi er. På næste SB-møde vil der være økonomimaterialet til fremvisning.</p> <p>Punkt 7a - kommunalbudget:</p> <p>Dorte kommer med input til et høringssvar, som bestyrelsen kan tage stilling til. Bestyrelsen mødes over teams tirsdag 31/8 kl. 17.30. Søren indkalder, og de, der kan deltage logger på.</p> <p>Herefter fremsendes evt. et høringssvar.</p>
8	<p>Status medarbejdere og ansættelser Status v. skoleleder</p>	<p>Der er pt. to stillinger i spil. Nina deltager i ansættelsessamtalerne på onsdag. Se i øvrigt punkt 3 ovenfor.</p> <p>Hanne Gødsbøl stopper d. 17/9 ved naturlig afgang.</p>
9	<p>Meddelelser</p> <ul style="list-style-type: none"> • Formanden • Afdelingerne i almindelen • Specialafdelinger • SFO og USFO • Ledelsen <p>10 min</p>	<p>Intet nyt fra formanden.</p> <p>U-SFO: Der er opsat ny bålhytte i børnehaven.</p> <p>Intet nyt fra specialafdelinger og ledelsen.</p>

10	<p>Evt. Herunder punkter til kommende møde 10 min</p>	<p>19. og 20. november er der repræsentantskabsmøde i Skole og forældre. Vi har tre pladser. Skolen melder til. Senest 30. september er tilmelding. Punktet sættes på næste SB-møde, hvor det besluttes, hvem der deltager.</p> <p>Teams: det ser ud til, at bestyrelsen er kommet på. Tjek det gerne op og giv besked til Søren, hvis det ikke virker. Man er også velkommen til at komme på kontoret på afd. Søndre – det kan også være en løsning, at Teams sættes på som punkt på næste måde.</p> <p>Der er kommet en forældrehenvendelse til et bestyrelsesmedlem på, at der vist skulle findes snus helt ned til 4. kl. Der har fra skolens side været nogle henvendelser hjem til forældrene, men der er ikke sket noget konkret ift. hertil. Det er vigtigt, at forældre henvender sig til skolens ledelse, hvis man bliver bekendt med brug af snus hos skolens elever, så der kan blive taget hånd om det. Det er vigtigt, at ledelsens får informationen så tæt på kilden som mulig.</p>
11	Eventuelle personsager	IAB

Kommende møder:

Ordinære møder

September	mandag 27.9. kl. 18.15-20.45	afd. Søndre
Oktober	mandag 25.10. kl. 18.15-20.45	afd. Søndre
November	mandag 29.11. kl. 18.15-20.45	afd. Søndre
Januar	mandag 24.1. kl. 18.15-20.45	afd. Stenderup
Februar	mandag 28.2. kl. 18.15-20.45	afd. Søndre
April	mandag 4.4. kl. 18.15-20.45	afd. Søndre
Maj	mandag 16.5. kl. 18.15-20.45	afd. Stenderup
Juni	mandag 20.6. kl. 18.15-20.45	afd. Søndre